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     اقتصاد کیش -    الیاس حضرتی در نشست با سرمایه گذاران 
جزیره کیش با تاکید بر اینکه  برای حل مشکلات کیش و مناطق 
آزاد شما باید اول در داخل هماهنگی و انسجام ایجاد کنید، گفت: 
لازم است تا در یک نقطه به خاطر منافع ملی  همدیگر را اصلاح 
کنیم و در یک نقطه تلاقی داشته باشیم و یکدیگر را درک نماییم. 
تا درون خودمان انسجام واقعی صورت نگیرد نمی توان انتظار 
کمک از جانب همسایه را داشت.  وی افزود: تفکر دکتر پزشکیان 
بر این پایه است که اول در درون خودمان به انسجام برسیم والا 
اختلافات تا زمانی که بشر هست وجود دارد. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت: در بررســی های کارشناسی تمام مسائل و 
مشکلات کشور دسته بندی شــده و به عدد 100 رسیدیم و 7 
ابربحران شناسایی شده است اما دو مورد آن از همه آنها مهم تر 
است . وی افزود این دو ابر بحران : اول؛ نا امیدی نسبت به آینده 
و دوم؛ بی اعتمادی نســبت به مسئولین است که متاسفانه  این 
بی اعتمادی ها  تا لایه های زیرین اجتماع هم تسری پیدا کرده تا 

جایی که دیگر حتی به پزشک و داروهم اعتماد نداریم !

به گزارش خبرنگار اقتصاد کیش؛ نشست سرمایه گذاران جزیره 
کیش با الیاس حضرتی؛ فعال سیاسی اصلاح طلب؛ روزنامه نگار و 
عضو شورای راهبری دکتر پزشکیان و رئیس شورای اطلاع رسانی 
دولت برگزار شد. در این نشست سرمایه گذاران جزیره کیش ضمن 
ابراز امیدواری نسبت به  انتخاب رئیس جمهور و دولت جدید برخی 
از مشکلات مناطق آزاد کشور را بازگو کردند و مسئولیت یافتن فردی 
از جنس و آشنا به امور مناطق آزاد در دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد 
را از راههای  اصلی بازگشت مناطق آزاد به ریل اصلی خود عنوان 
کردند. حضرتی نیز در این نشست از سرمایه گذاران خواست که 
ضمن حفظ انسجام داخلی و تکرارخواسته های خود در تریبون 
های مختلف به  تلاش برای دست یابی  مناطق آزاد کشور به جایگاه 

خود ادامه دهند .
الیاس حضرتی؛ سیاستمدار اصلاح طلب است که در دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی به عنوان نماینده تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر در مجلس شورای اسلامی حضور داشت. او همچنین 
در ادوار سوم تا پنجم مجلس، نماینده رشت بود. وی هم اکنون 
صاحب امتیاز و مدیرمســئول روزنامه اعتماد و رئیس شورای 
اطلاع رسانی دولت است. حضرتی فعالیت خود  را پس از وقوع 
انقلاب ۱۳۵۷ در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی آغاز کرد، در خلال 
ــگ ایران و عراق از اعضای این نهاد بود و از ۱۳۶۵ تا ۱۳۶۶  جن
فرماندهی لشکر ۱۶ قدس را برعهده داشت. وی از مؤسسین حزب 
همبستگی و چند حزب دیگر از اصلاح طلبان بود. او همچنین از 
اعضای مؤسس و عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی و اخیرا  
با حکم رئیس جمهور به عنوان رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
معرفی شد. وی به عنوان عضو شورای راهبری دکتر پزشکیان در 
نشست با سرمایه گذاران جزیره کیش پای درد و دل آنان نشست و 
نقطه نظرات مشورتی خود را برای بهبود اوضاع مناطق آزاد و جزیره 

کیش همزمان با آغاز به کار دولت جدید ارائه داد.

سادات نجفی؛ رییس هیات مدیره شورای فعالین 
اقتصادی مناطق آزاد:

مهمترین خطری که کشور را تهدید می کند نگرانی از 
خروج سرمایه گذار و کارآفرین است

رحمان سادات نجفی؛ مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش 
و رییس هیات مدیره شورای فعالین اقتصادی مناطق آزاد در این 
نشست با بیان اینکه در طول سالهای اخیر سعی شده که اگرمشکلی 
وجود دارد در جلسات مختلف گفته شود؛ افزود : ما به هرحال 

مسائل را از تریبون های مختلف عنوان می کنیم و تا کنون 2000 
فقره مکاتبه با ارگان های مختلف انجام شده  و از ظرفیت شورای 
هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد نیز حداکثر استفاده شده است. 
وی در توضیح فعالیت شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق 
آزاد گفت: شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد به ثبت 
رسیده و فعالیتش را شروع کرده و دوران تثبیت را سپری کرده است 
.این شورا همیشه سعی کرده تا به عنوان بازوی مشورتی در کنار 
نهاد های تصمیم گیر و تصمیم نظر مشورتی خود را ارائه دهد تا 
تصمیم درستی اتخاذ شود. سادات نجفی با اشاره به اینکه متاسفانه 
ما در بسیاری از بخش های مدیریتی کشور، مدیری برای آن حوزه 
تربیت نمی کنیم افزود : برای مثال در حوزه مناطق آزاد هیچ زمانی 
مدیر تربیت نکرده ایم  و توجهی هم به ارتقاء نیروهای درون سازمانی 
نداشته ایم ،البته شاید این یک مشکل ساختاری در کل کشور باشد 
که اگر نبود ما امروزه در حکمرانی دچار مشکل نبودیم و بخش 
های مختلف کشور در مدیریت ها مشکل نداشت.وی گفت:  باید 
بپذیریم که در حکمرانی اشتباهات فاحشی را مرتکب شده ایم و زیر 

ساخت های کشور را به اشکال مختلف از بین برده ایم . رییس هیات 
مدیره شورای فعالین اقتصادی مناطق آزاد گفت: در هر موضوعی 
حکمرانی غلط برای ما چالش هایی را ایجاد کرده است تا چند سال 
پیش نخبگانمان از کشور خارج شدند؛ به نظاره نشستیم و کاری 
نکردیم ! بعد از آن ثروت ملی و پولهایمان از کشور خارج شد که تا 
همین امروز هم می شود و به راحتی کشورهای خارجی و همسایه 
در حال فروش ملک و املاک هستند ریال ایران را دریافت می کنند 
و ملک را در دبی ، ترکیه ، کانادا و... تحویل ایرانی ها می دهند. هیچ 
کشوری را نمی توانیم پیدا کنیم که به این راحتی اجازه خروج سرمایه 
از کشورش را بدهد! اما این اتفاق در کشور ما افتاده  و ما باز به نظاره 
نشسته ایم! سادات نجفی افزود:امروز مهمترین خطری که کشور را 
تهدید می کند خروج سرمایه گذار و کارآفرین است، امروز دیگر 
کشورهای همسایه به دنبال پول ما هم نیستند به دنبال تولید کننده، 
صنعتگر و بازرگانان خوب ما هستند و این خطر و خسران را نمی 
شود جبران کرد شاید پول را بتوان به گونه ای جبران کرد اما با ادامه 
روند خروج کارآفرینان این موضوع بیش از همه دامن مناطق آزاد را 
بیش از سایر جاها خواهد گرفت. سادات نجفی افزود: کار آفرینانی 
که می توانستند در سایر نقاط دنیا سرمایه گذاری کنند ترجیح می 
دهند در مناطق محروم صفر مرزی که برای مناطق آزاد طبق قانون 
مترقی اداره چگونگی مناطق آزاد هدفگذاری شده سرمایه گذاری 
کنند. این سرمایه گذاران اعتماد کرده اند و با حاکمیت قول و پیمان 
بستند اما امروز شاهد آن هستیم که حاکمیت به تعهدات خود پای 
بند نیست و عهدشکنی کرده است. مدیر عامل جامعه بازاریان و 
بازرگانان کیش با اشاره به حوزه مالیاتی در مناطق آزاد گفت: معافیت 
های مالیاتی شاخص ترین مزیت اقتصادی مناطق آزاد بود که امروز 
مخدوش شده است . وی افزود : عزیزانی که دور این میز نشسته اند 
و همگی از سرمایه گذاران بزرگ و خوشنام جزیره کیش هستند 
شاید اطلاع ندارند که این روش مالیات ستانی در آینده بسیار آسیب 

زننده خواهد بود! روش مالیات رسانی کشور ما امروز روش مالیات 
رسانی چینی است اما اقتضای کشور ما اقتضای کشور چین نیست 
و متفاوت از آن است. این مدل مالیات ستانی در کشور ما جواب 
نمی دهد وهمه چیز را متوقف می کند امروز بنگاههای اقتصادی 
در آستانه ورشکستگی هستند که امروز بارقه های آن دیده می شود 
و کمتر بنگاه اقتصادی سرپایی وجود دارد. سادات نجفی گفت: از 
طرفی ناترازی های وحشتناکی در کشور ما وجود دارد و تقریبا در 
همه چیز ناترازی دیده می شود. این ناترازی از دخل و خرج مردم 

شروع می شود تا انرژی و ناوگان حمل و نقل عمومی، هواپیما، ریل 
قطار، حتی بلیط اتوبوس و در بسیاری از حوزه ها کاری انجام نشده 
و از طرفی هم بی نهایت ظرفیت در کشور وجود دارد؛ منابعی داریم 
که اگر بالفعل شود و اعتماد مردم و سرمایه گذاران برگردد وضعیت 
کشور را تغییر خواهد داد اما به شرطی که حکمرانی از شیوه فعلی 

خود بازگرددو روش خود  را اصلاح کند . 
رییس هیات مدیره شورای فعالین اقتصادی مناطق آزاد با طرح این 
سوال که مشخصا مناطق آزاد هدفگذاری شده بودند تا بین اقتصاد 
ملی و بین المللی حلقه واسط باشند؛ چرا این نقش را نتوانستند ایفا 
کنند ؟ گفت: به این دلیل که ما در کشور خودمان هم مناطق آزاد را 
به عنوان یک پروژه ملی قبول نداریم. می بینید که امروز همه چیز بر 
علیه مناطق آزاد است و چند سالی است که هر قانونی برای کشور 
تصویب می شود برای خالی نبودن عریضه یک مناطق آزاد هم به 
آن اضافه می شود تا قانون سرزمین اصلی در مناطق آزاد هم اجرایی 
شود و با این اوصاف ،دیگر مناطق آزاد  مزیت های قانونی خود را از 

دست داده است و این هشدار بسیار جدی است!
ســادات بجفی در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به این نکته که 
استان ها به سه دسته کم برخوردار، 
نیمه برخوردار و برخوردار در کشور 
تقسیم شده اند و استان هرمزگان 
به دلیل ورود ۶۵ درصد کالاهای 
تجاری به کشور از طریق گمرکات  
جزء استان های برخوردار محسوب 
می شود بیان داشت: 40 درصد از 
درآمدهای عمومی دولت از استان 
هرمزگان سهم جزیره کیش است 
و به بیانی دیگــر در حال حاضر 
بخش قابل توجهی  از در آمدهای 
عمومی دولت از جزیره کیش تامین 
می شود در پرتفوی اقتصادی سهم 
کیش، ســهم بسیار بزرگ و قابل 
توجهی است اما در تصمیم گیری ها 
و تصمیم سازی ها توجهی به این 
موضوع نمی شود و تیشه به ریشه این خاکپاره زده می شود. وی 
افزود : انسان هایی که صادقانه ثروت ، جوانی و تجربه شان برای 
کمک در جزیره کیش و یا سایر مناطق آزاد گذاشتند  اگر امروز هر 
کدامشان تصمیم بگیرند از کشور خارج شوند؛ فرش قرمز برایشان 
مهیا است. بسیاری پروژه های نیمه کاره دارند اما پروژه نیمه کاره را 
هم می توان فروخت! جای تاسف است که بگویم امروز بسیاری 
از سرمایه گذاران چنین تصمیمی دارند و ترجیح می دهند باقیمانده 
عمرشان ر ا در آرامش باشند و ما تا چه زمانی می توانیم شاهد این 

اتفاقات باشیم؟ 
سادات نجفی ادامه داد: با آغاز دولت چهاردهم دوباره بارقه های امیدی 
بوجود آمده است که قوه عاقله به حکمرانی برگردد و ما شاهد نوع 
دیگری از حکمرانی باشیم .در واقع دولت، دولت وفاق ملی باشد 
و چینش کابینه هم نوید این تغییر را می دهد و امیدواریم که کابینه 
دکتر پزشکیان بتواند با استراتژی و راهبردهای جدید در اداره کشور 
مشکلات را حل کنند و ما شاهد اتفاقات خوبی باشیم. وی ادامه داد: در 
مورد مناطق آزاد حرف و سخن خیلی زیاد است و در زمینه صادرات 
بهترین پایلوت میتواند مناطق آزاد می باشند با این توضیح که بسیاری از 
کالاهای صادراتی ایران به صورت فله صادر و در کشورهای همسایه 
بسته بندی و به اروپا صادر می شود و عملا زنجیره ارزش در کشور آن 
ها رقم می خورد و آنها هستند که سود خوبی از این ماجرا می برند در 
صورتیکه این اتفاق به جای کشورهای همسایه می تواند در مناطق آزاد 
بیافتد. وی افزود: باید قبول کنیم که صنعت کشور، صنعت به روزی 
نیست و برای بومی کردن و بومی شدن لازم است تا خطوط مونتاژ 
وارد شود و باز هم بهترین پایلوت مناطق آزاد است، این ظرفیت های 
ارزشمند مستلزم یک نگاه ویژه است و امیدواریم وزارت اقتصاد نگاه 
ویژه ای نسبت به این موضوع داشته باشد. مدیرعامل جامعه بازاریان 
و بازرگانان کیش با تاکید بر این نکته که در سال های اخیر هجمه های 
زیادی روی مناطق آزاد وجود دارد با این عنوان که: "مناطق آزاد می 
توانستند سکویی برای صادرات باشند اما به سکویی برای واردات 
تبدیل شده اند" و این شعار کلیشه ای است و تکرار آن ذهنیتی را برای 
مسئولان بوجود می آورد و حاصل آن همان بخشنامه ها و قوانینی می 
شود که یا به صورت طرح در مجلس تصویب می شود و یا توسط 
لایحه ای به مجلس آورده می شود و تبعات آن دامنگیر مناطق آزاد 
می شود. سادات نجفی ادامه داد: آمار احصاء شده گمرک جمهوری 
اسلامی ایران در سال 9۶ ،9۷ و 98 و در یک بازه زمانی سه ساله قبل 
از کرونا نشان داد: ۳۶ میلیون مسافر از کشور خارج شده اند و ما برای 
هر مسافر ۱000 دلار برای خروج از کشور در نظر گرفته باشیم ، در 
نتیجه ۳۶ میلیارد دلار توسط مسافر از کشور خارج شده است  اما در 
همان بازه زمانی ۷ منطقه آزاد، کل حجم واردات کالاهای همراه مسافر 
یا "گروه 4"؛یک میلیارد و پنجاه میلیون دلار بوده یعنی به طور متوسط 
سالانه بین ۳00 تا ۳۵0 میلیون دلار آن هم در هفت منطقه بوده است.  
این آمار گواهی می دهد که دلیل این هجمه ها را باید در جای دیگری 
جستجو کرد و ارزها از جای دیگری خارج می شود! باید به این نکته 
توجه داشت که این دلارهایی که به مناطق آزاد آمده است ۱۵0 واحد 
صنفی را فعال کرده و ۵00 هزار شغل ایجاد کرده است اما ما متاسفانه 
این ارزش را نمی بینیم و آمارها را موثق تر نگاه نمی کنیم. سادات 
نجفی با اشاره به حوزه گردشگری نیز گفت: بایستنی برای  جزیره 
کیش که اولویت گردشگری کشور شده فضا را برای ورود گردشگر 
بازتر کنند اما متاسفانه امروز سختگیری هایی که می شود از شهرهای 

زیارتی ما بدتر است !  
طهمورث قاسمی دبیر کل مجمع سازندگان کیش :  

به دبیری خردمند، اجماع ساز، ائتلاف ساز و باورمند به 
کار ستادی نیاز است

طهمورث قاسمی دبیرکل مجمع سازندگان کیش نیز در این نشست با 
اشاره به اینکه در این جلسه اصل صحبت سرمایه گذاران این است که 

اشکال اساسی و پاشنه آشیل در مناطق آزاد ضعف مدیریتی  در کلان 
مناطق آزاد است، گفت:  البته ناگفته نماند که این تنها مشکل نیست 
اما مسئله اساسی است که دیگر مشکلات را میتوان به واسطه آن تا 
حدود زیادی حل کرد. قاسمی خطاب به حضرتی برای انتخاب دبیر 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی گفت : تمرکز، تمنا و مطالبه 
مجموعه سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی از شخص جنابعالی توجه 
به انتخاب دبیرعاقل، خردمند، اجماع ساز، ائتلاف ساز و البته باورمند 
به کار ستادی و هماهنگی های کلان و البته عدم دخالت در میدان 
و فعالیت مدیران سازمان ها است. توجه به این موضوع هم به باور 
دبیر به ماهیت مناطق آزاد نیاز خواهد داشت و هم بایستی در سطح 
کلان به صورت مدافع مناطق،تصمیم گیر، عملیاتی کننده اهداف 
عمل کند و مشکلات موجود را حل نماید تا همه مناطق آزاد طبق 
قانون چگونگی اداره مناطق آزاد و ویژه اقتصادی به ماموریت های 

اصلی خود بپردازند.
ارزانی رئیس ستاد دکتر پزشکیان در کیش:

نگاه به مناطق آزاد باید بر اساس شناخت از اقتصاد 
جهان باشد 

در این نشست هم چنین عبدالرحمن ارزانی رئیس ستاد مرکزی 
انتخاباتی دکتر پزشکیان در جزیره کیش ضمن تقدیرو تشکر از 
تلاش و همراهی سرمایه گذاران و فعالین اقتصادی جزیره کیش 
برای  افزایش مشارکت عمومی در انتخابات اخیر ریاست جمهوری 
که منجر به انتخاب دکتر پزشکیان و تغییر فضای سیاسی و اجتماعی 
کشور شد گفت : بسیار خوشحالیم که  با این انتخاب روحیه امیدواری 
و اعتماد به  مقدار زیادی به جامعه و کشور بازگشت . وی افزود : 
گرچه عموم کسانی که به جناب دکتر پزشکیان رای دادند انتظار 
کابینه قوی تر و بهتری  را بر اساس  وعده های انتخاباتی جناب دکتر 
پزشکیان داشتند اما  با توجه به محدودیت ها و شرایط موجود بسیار 
امیدواریم در ادامه  راه ، انتخاب ها متناسب تر با وعده های داده شده 
در جریان مبارزات انتخاباتی باشد تا امیدهایی که در دل مردم و جامعه 
بارور شده است آسیب نبیند . وی افزود : امیدواریم این نگاه بویژه 
در حوزه مناطق آزاد نگاهی توام با توجه به خواست ها و مطالبات 
سرمایه گذاران و فعالین اقتصادی بخش خصوصی باشد تا انشاالله با 
حضور امید بخش سرمایه گذاران بخش خصوصی شاهد پیشرفت 
و شکوفایی این مناطق و دست یابی به جایگاه واقعی مناطق  و تاثیر 

گذاری مطلوب و مثبت بر اقتصاد کشور باشیم.
ارزانی در بخش دیگری از سخنان خود شناخت از اقتصاد بین الملل 
و اعتقاد به لزوم  جذب سرمایه های خارجی و  فراهم نمودن بستر و 
شرایط مراودات بین المللی را از موارد مورد نیاز برای تحقق اهداف 

مناطق آزاد عنوان کرد .

الیاس حضرتی؛ رئیس شورای اطلاع رسانی دولت:
باید امنیت ، هویت و شخصیت بخش خصوصی را به 

رسمیت شناخت 
الیاس حضرتی؛ رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در نشست با 
سرمایه گذاران کیش با بیان اینکه بسیار خوشحالم که توفیق نصیب 
شد و جلسه ای با حضور شما فراهم شد گفت:  قطعاً بسیاری از این 
جلسات برگزار شده؛ شما گفته اید  و شنیده نشده  و اثری ندیده اید  
و به همین خاطر موجی از ناامیدی و بی انگیزگی بوجود آمده و حق 
هم دارید. حضرتی گفت: من هر روز اخبار کشور را رصد می کنم اما 
موقعی که انسان وسط میدان می آید و مثلا در کیش پروژه های نیمه 
تمام و فضای ساکت و بی رونق کیش را می بیند افسوس می خورد 
در سال های گذشته کیش تابستان شلوغی داشت اما امروز خیلی 
خلوت است و این دقیقا آیینه ای از وضعیت مدیریت و اقتصاد در 
سطح کشور است .  وی افزود:  در جلساتی که در شورای راهبری 
دکتر پزشکیان برگزار شد به این اجماع رسیدیم که  باتمام ظرفیت کار 
کنیم. وی گفت: یک بخش مهم داستان صداقت ، سلامت و صراحت 
دکتر پزشکیان بود و این شروع یک نقطه است اما همه داستان نیست 
و اگر خود فرد سالم باشد کاری می کند تا آدم های سالم هم دور و 
برش باشند و این دایره لحظه به لحظه آثار خیر خودش را بر جای 
خواهد گذشت. وی با اشاره به اینکه شهادت  جناب رییسی و تایید 
صلاحیت آقای پزشکیان از سوی شورای نگهبان دو اتفاقی بود که 
پشت هم رخ داد و غافلگیرمان کرد ادامه داد: در هر صورت امروز 
فصل جدیدی باز شده و در برگزاری انتخابات و حصول نتیجه 
کار بزرگی انجام شد. حضرتی افزود: شاید بزرگترین مسئولیت من 
روزنامه نگاری است که بتوانم به صورت آزاد، جریان ساز و فضا 
ساز از حق و حقوق انسان هایی  که هیچ صدایی ندارند دفاع کنم. در 
کارنامه من از دست به گریبانی با شورای نگهبان تا رسانه ای کردن 
اتفاقاتی که در محروم ترین نقاط کشور رخ می دهد با "ایمان به 
خدا" و "عمل صالح" وجود دارد چون اعتقاد دارم چیزی جز این 
نیست .عمل صالح بدان معنا که گره های کوچک را هم می توانید باز 
کنید و لازم نیست تا تنها پروژه های بزرگ را در دست بگیرید و من 
در رسانه خودم از این کار لذت میبرم و فکر می کنم رسانه قویترین 

شمشیر برنده ای  است که در خدمت مظلوم بر علیه ظالم است .وی 
افزود : 20 سال در مجلس بودم و جزء نمایندگانی بودم که آرام و 
قرار نداشتم وزرا را استیضاح می کردیم، سوال می کردیم و ... اما در 
نهایت با ۱0 نفر صحبت می کردیم و ممکن هم بود به نتیجه نرسیم اما 
در روزنامه اعتماد من می توانم در هر لحظه هر کسی را استیضاح کنم. 
پرونده های بسیار زیاد و سنگینی را در روزنامه دنبال می کنیم و حتما 
در رسانه در خدمت شما هم خواهیم بود. وی با بیان اینکه مشکل 
اصلی ما اقتصاد کشور و پس از آن در سیاست و فرهنگ مشکلات 
زیادی داریم افزود: در باکس مهم مشکلات کشور، اقتصاد؛ سیاست 
خارجی، امور بین الملل، مسائل اجتماعی و داخلی جای می گیرد و از 
نگاه من مقدمه حل مشکلات اقتصادی هم سیاست خارجی است که 
باید حل شود و البته زمان بر است.اما آن چیزی که به سرعت می تواند 
حل شود مسائل اجتماعی است؛ فیلترینگ را می توان در عرض دو 
روز حل کرد و نیازی به تلاش آنچنانی نیست، نحوه مواجهه نظام با 
بی حجابی تصمیم حاکمیتی است که آنهم در عرض چند روز قابل 
حل است. اما بخش مهم این داستان در حوزه اقتصاد است و واقعیت 
این است که ما از روز اول انقلاب نتوانستیم با بخش خصوصی کنار 
بیاییم و آن را به رسمیت نشناختیم در صورتیکه باید امنیت و هویت و 
شخصیت بخش خصوصی را به رسمیت شناخت! این فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت: کسی که می آید ده هزار میلیارد تومان سرمایه 
گذاری می کند باید شخصیت درجه اول یک کشور باشد. در بسیاری 
از کشورها به این صورت است و سرمایه گذار کارت طلایی در 
اختیار دارد که بوسیله آن می تواند حتی با ارکان بالای نظام و بدون 
نوبت در رفت و آمد باشد  و این نشان از توجه به بخش خصوصی 

در سایر کشور ها است. 
عضو شورای راهبردی دولت ادامه داد: متاسفانه در کشور ما به کسی 
اجازه بزرگ شدن نمی دهند همانطور که در سیاست هم همینطور 
است و فرهنگ ناثواب، مناسبت های غلط و حسادت های فراگیر 
از دلایل آن است و دکتر پزشکیان هم به جد معتقد است تا زمانیکه 
ـائل داخلی حل نشود، نمی توان مسائل خارجی و  اینگونه مسـ
اقتصادی را حل کرد و متاسفانه در این دالان هزارتو، مناطق آزاد 
هم یکی از قربانیان است . رئیس شورای اطلاع رسانی دولت با بیان 
اینکه از سال ۱۳۷0 و در مجلس سوم بحث راجع به مناطق آزاد بود 
و من در آن مجلس حضور داشتم و برای این مناطق آرزوها داشتیم 
گفت:  فکر می کردیم در مناطق آزاد تنگناها و قوانین دست و پا گیری 
که در سطح کشور وجود دارد و حل شدنی نیست وجود نخواهد 
داشت و مناطق آزاد به مثابه جایی که خارج از قوانین دست و پا گیر 
کشور است می تواند آزادانه به اهداف اقتصادی خود برسند و برای 
هر منطقه هم هدفی تعیین شد. در کیش هم بنا بود مردم به جای اینکه 

خارج از کشور بروند به کیش بیایند و علاوه بر خرید و از ظرفیت های 
تفریحی و گردشگری آن استفاده  کنند ولی امروز کاری کرده ایم که 
مردم به جای کیش به ترکیه می روند و ضمن اینکه فعالیت هایی که 

می خواستیم هم در کیش ایجاد و انجام نشد!
حضرتی با تاکید بر اینکه شما باید  ابتدا در داخل انسجام ایجاد کنید 
و برخی رفتارها در سطح مدیریت کلان جامعه قابل حل و هضم 
نیست گفت: لازم است تا در یک نقطه به خاطر منافع ملی  همدیگر 
را اصلاح و در یک نقطه تلاقی داشته باشیم و یکدیگر را درک کنیم. 
تا درون خودمان انسجام صورت نگیرد نمی توان انتظار کمک از 
جانب همسایه داشت .  وی افزود: به سخن دیگر اگر داخل خانواده 
به فرمول زندگی نرسیم در خارج از خانواده هم اتفاقی نخواهد افتاد. 
تفکر دکتر پزشکیان این است که اول در درون خودمان به انسجام 
برسیم وگرنه اختلافات تا زمانی که بشر هست وجود دارد، ولی باید 
در قالب یک فرمول درست تعریف شود. این فعال سیاسی اصلاح 
طلب گفت: در بررسی ای کارشناسی تمام مسائل و مشکلات کشور 
دسته بندی شده و به عدد ۱00 رسیدیم و ۷ ابربحران شناسایی شده 
است اما دو مورد آن،ابربحرانِ ابر بحران هاست: اول؛ نا امیدی نسبت 
به آینده و دوم؛ بی اعتمادی نسبت به مسئولین. این بی اعتمادی تا 
لایه های زیرین اجتماع هم تسری پیدا کرده تا جایی که دیگر حتی به 
پزشک و دارو هم اعتماد نداریم ! بی اعتمادی به ویروس خطرناکی 
در کشور تبدیل شده و تا زمانیکه اعتماد نباشد هیچ کاری صورت 
نمی گیرد و این آمارهای خودکشی و مهاجرت تبعات نا امیدی 

نسبت به آینده کشوراست.
حضرتی در پایان سخنان خود خطاب به سرمایه گذاران جزیره کیش 
با اظهار امیدواری نسبت به آینده گفت: ممنون که در این شرایط 
همچنان هستید و می مانید. وی همچنین در ارتباط با بحث مدیریت 
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد که دغدغه همه فعالان مناطق آزاد 
است باید بگویم شیوه ای  در زمان دکتر پزشکیان بوجود آمده که 
پیش از آن نبود و آن هم نظر گرفتن از "شورای مشورتی" است  که 
تقاضای من این است شما هم در این موضوع مشارکت داشته باشید  
و پیگیر مطالبات خود باشید؛ چون لازمه فراموش نکردن من و همه 

مسئولان پیگیریهای مکرر  شما و درخواست مطالبات است.

سادات نجفی: امروزه بارقه های امیدی شکل گرفته
  که قوه عاقله به حکمرانی برگردد

در نشست سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی جزیره کیش با رئیس شورای اطلاع رسانی دولت مطرح شد؛

الیاس حضرتی: نا امیدی و بی اعتمادی 
اجتماعی ابر بحران امروز کشور است

اختصاصی
 اقتصاد کیش


